

Joaquín Araújo's Biography



Joaquín Araújo is a naturalist, writer, journalist, screenwriter, and film director. His primary interests are in ecology and agriculture, and he has been a farmer and cattlebreeder. He was born in Madrid in 1947. Since the age of 16, Araújo has been interested in everything about nature. He formed a friendship with fellow naturalist Felix Rodriguez de la Fuente, and they collaborated on many films and books.

He has taken part in many TV and radio programs, and has individually published 78 books on nature and the environment, and collaborated on 45 more. His book "Sonata del Bosque" received the prize for best book published in 1999. He coordinated and directed the production of 8 encyclopaedias and has published articles in more than 2000 magazines and newspapers. He is currently a columnist for the daily newspaper, "El Mundo," and contributes to a dozen other newspapers and magazines. He has presented at more than 2,000 conferences on topics such as literature, philosophy, agriculture, and the environment. He has also directed 13 programs about water for the television station TVE.

He was the director of CENEAN, the first state Environmental Education Centre. He is a member of many NGO's that fight for nature preservation and human rights. In 1991, he was the first Spaniard to receive the United Nations Global 500 prize, the most prestigious worldwide distinction for defence of the environment. He is a two time winner of the National Environment Prize (1991 and 1997), and in 1999, he won the Medal of Extremadura. In 2007, he received the BBVA Foundation Prize, which is considered the most important prize in Spain in this field. Since 1978, he has run his own farm in Extremadura, where he grows fruits and vegetables in accordance with ecological farming principles, including not using any manure. He has personally planted more than 20,000 trees and has encouraged the planting of over a million more.

On April 25th, he will hold a conference at the Instituto *Joaquín Araújo* entitled, "Water in Spain: Problems and Solutions."

BIOGRAPHIE DE JOAQUÍN ARAÚJO



Joaquín Araújo est fondateur de forêts, naturaliste, scénariste, écrivain, journaliste, agriculteur écologique et éleveur. Né à Madrid en 1947. Depuis l'âge de 16 ans il s'intéressait à tout ce qui concernait la nature. Il était ami de Félix Rodríguez de la Fuente et il a collaboré avec lui dans l'édition de livres et le tournage de films. Après la mort de Félix Rodríguez de la Fuente il s'est occupé des 8 derniers chapitres de la collection « L'Homme et la Terre ».

Il participe dans de nombreux programmes à la radio (commentateur chez RNE) et la TV, il a publié 78 livres individuels en rapport avec la nature et l'environnement,

La « Sonata del bosque » (la sonate de la forêt) obtient le prix à la meilleure édition de 1999.

Il a aussi écrit 45 livres collectifs. il a coordonné et dirigé 8 encyclopédies (Fauna Ibérica, La Aventura de la Vida, Ecología y Vida, Al aire) et publié plus de 2000 articles dans des magazines et journaux ; Actuellement, il est chroniqueur du journal « El Mundo ».

Il est conseiller d'édition des magazines « Natura » et « Ambienta ».

Il a fait plus de deux mille conférences.

Il a dirigé 13 programmes sur l'eau chez TVE.

Commissaire de 12 expositions

Il a été directeur du premier centre de l'État d'éducation environnemental *CENEAN*, fondateur d'ADENA, CODA, APDEN. Il fait partie de beaucoup d'ONG en rapport avec la défense de la nature et des Droits de l'Homme.

En 1991, il reçoit le prix « *Global 500* » (l'équivalent au prix Nobel en termes littéraires), prix créé par l'ONU en 1984 et qui est la meilleure distinction mondiale pour la défense de l'environnement.

Prix National de l'Environnement à deux reprises (1991 et 1997)

1999 : Il a reçu la médaille en or de la région d'Extremadura ; il a, à Cáceres, depuis 1978, une ferme où il cultive ses propres fruits et légumes sans aucun engrais.

2007 : Il reçoit le Prix de la Fondation BBVA

Il a planté (lui-même) 20.000 arbres et il a rendu propice la plantation de plus d'un million et demi.

Le 25 avril, au Lycée, il fera une conférence sur « *L'Eau en Espagne : problèmes et solutions* »